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Porządek obrad: załącznik nr 1 do protokołu 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian porządku obrad. 

4.Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej. 

5.Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

    międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 

1) zmian budżetu gminy Świebodzice na 2020 r. 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świebodzice na lata 2020-2026. 

 

8.  Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

9.  Informacje dla radnych. 

10.  Zakończenie obrad. 

 

Termin posiedzenia: 21 grudnia 2020 r. 

Godzina rozpoczęcia: 16:00 

Godzina zakończenia: 19:30 

 

                                      Sesja prowadzona w trybie on-line 

 

1. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra  o godzinie 16:00 otworzyła sesję  

powitała radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta, Sekretarza Urzędu, Skarbnika 

Miejskiego, Radcę Prawnego, pracowników Urzędu i podległych jednostek oraz Pana Posła 

Ireneusza Zyskę, który chciałby zabrać głos po odczytaniu listy obecności. 

 

2.Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra wyczytała alfabetycznie radnych, którzy 

potwierdzali swoją obecność na łączach. Następnie stwierdziła prawomocność obrad sesji 

prowadzonej w trybie on-line, w której udział wzięło 19 radnych, 2 radnych nieobecnych. 

 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zapytała czy są wnioski o zmianę 

porządku obrad. Nie zgłoszono wniosków w sprawie zmian porządku obrad. 

 

4. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zapytała czy są zastrzeżenia lub 

poprawki do protokołu z XXXII sesji, który został przez nią podpisany. Uwag i wniosków nie 

zgłoszono. Protokół został przyjęty. 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra przedstawiła swoje sprawozdanie: 

- W dniu 04.12.2020 r.  zorganizowała przy pomocy pracowników Urzędu słodycze dla dzieci 

z przedszkoli i żłobków z okazji Dnia Świętego Mikołaja. Radny Krystian Wołoszyn i radny 

Adam Tobiasz rozwieźli te słodycze po wszystkich przedszkolach i żłobkach w 
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Świebodzicach. Ta informacja umieszczona została na stronie Urzędu Miasta. 

- Przeprowadziła kilka rozmów z mieszkańcami. 

- Poinformowała mieszkańców z ulicy Zamkowej, że otrzymała odpowiedzi na interpelacje 

złożone przez nią w ich imieniu. 

 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

- W dniu 23.11.2020 r brał udział w spotkaniu z prezesem Foleko Ireneuszem Pałacem w 

sprawie uregulowania dokumentów dotyczących wysypiska w Starym Jaworowie.  

- W dniu 02.12.2020 r. brał udział w spotkaniu online z radnymi Rady Miejskiej w sprawie 

budżetu Gminy na rok 2021. 

- W dniu 03.12.2020 r. udział w posiedzeniu on-line Komisji Budżetu i  Planu Przestrzennego 

prowadzonego przez Pana Sebastiana Białego. 

- W dniu 04.12.2020 r. brał udział w spotkaniu z właścicielami nieruchomości działek ulicy 

Kościuszki. 

- W dniu 07.12.2020 r. brał udział w spotkaniu ze stypendystami. 

- W dniu 07.12.2020 r. brał udział w otwarciu dwudniowych Zawodów Mikołajkowych na 

basenie OSiR. 

- W dniu 09.12.2020 r. brał udział w spotkaniu w ZWiK dotyczącym wzajemnych rozliczeń 

pomiędzy Wałbrzyskim Związkiem Wodociągów i Kanalizacji w Wałbrzychu a Gminą 

Świebodzice. 

- W dniu 11.12.2020 r. brał udział w otwarciu Mikołajkowego Turnieju Piłki Ręcznej 

Młodziczek  na hali OSiR.  

 

Na obrady zalogował się radny Bogdan Kożuchowicz. 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał. 

 

1. Uchwała Nr XXXV/235/2020 w sprawie zmian budżetu gminy Świebodzice na 2020 r.   

 

Skarbnik Miasta Iwona Wojciechowska-Zatorska  przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabierali radni: Marek Gąsior, Bogdan 

Kożuchowicz, Sebastian Biały, Łukasz Kwadrans. 

Odpowiedzi udzielał: Burmistrz Miasta Paweł Ozga i Skarbnik Miasta Iwona 

Wojciechowska-Zatorska, Kierownik Wydziału ES Alicja Pawlica. 

 

W trakcie dyskusji ogłoszono 15 minutową przerwę. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

20 głosów -  „za” 

0 głosów -  przeciw 

0 głosów -  wstrzymujących się 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

2.  Uchwała Nr XXXV/236/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świebodzice na lata 2020-2026. 

 

Skarbnik Miasta Iwona Wojciechowska-Zatorska  przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabierali radni: Patryk Biały, Łukasz 

Kwadrans, Bogdan Kożuchowicz, Sławomir Łukawski, Marek Gąsior, Sebastian Biały, 

Tomasz Czekaj, Ewa Dziwosz. 

Odpowiedzi udzielał:  Burmistrz Miasta Paweł Ozga,  Skarbnik Miasta Iwona 

Wojciechowska-Zatorska i Jakub Stolicki Kierownik Wydziału RS.  

 

W trakcie dyskusji ogłoszono 10 minutową przerwę. 

 

Radny Bogdan Kożuchowicz zgłosił wniosek, aby do nazwy zadania „ Zabezpieczenie 

obszarów miejskich przed niekorzystnymi zjawiskami pogodowymi poprzez budowę 

kanalizacji deszczowej w Świebodzicach” w nawiasie wymienić nazwy ulic, które są złożone 

do wniosku, czy to kosztorysy czy programy funkcjonalno-użytkowe, i w uzasadnieniu 

również dopisać nazwy ulic, na które środki wniosek jest złożony tj. ul. Długa, Sienna, 

Przemysłowa, Strefowa, Olszańska. 

 

Poddano pod głosowanie wniosek radnego Bogdana Kożuchowicza 

Wynik głosowania: 

15 głosów - „za” 

3 głosy -  przeciw 

1 głos - wstrzymujących się 

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Ogłoszono 5 minutową przerwę w obradach. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Bogdana 

Kożuchowicza. 

Wynik głosowania: 

17 głosów - „za” 

0 głosów -  przeciw 

1 głos - wstrzymujących się 

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Uchwała została podjęta. 

 

8.  Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 
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Radny Jan Klepiec złożył życzenia świąteczne dla wszystkich radnych, pracowników 

Urzędu i mieszkańców naszego miasta. Życzył, aby w przyszłym roku współpraca między 

radnymi lepiej się układała, żeby nie było między nimi kłótni i żeby mogli podać sobie ręce. 

 

Radny Sebastian Biały zadał pytanie dotyczące Strategii Rozwoju Miasta Świebodzice na 

lata 2021-2027. Zapytał, czy będzie jakaś procedura i kto się będzie tym zajmował, aby 

oceniać projekty uchwał pod kątem zgodności ze Strategią.  
 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga odpowiedział, że Wydział Rozwoju,  Strategii i Zamówień 

Publicznych będzie się tym zajmował i czuwał. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zapytała, czy jest możliwość zwiększenia 

dotacji dla osób dokarmiających koty. Z takim pytaniem zwróciła się do niej mieszkanka ul. 

Zamkowej, która twierdzi, że dotacja jest bardzo mała, i że ona ze swojej emerytury dokłada 

dużo pieniędzy. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga odpowiedział, że będzie szukał rozwiązań tego problemu, 

natomiast w tej chwili trudno jest Jemu powiedzieć. Osobiście sprawdzi i udzieli 

zainteresowanej odpowiedzi. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra poprosiła o odpowiedź na piśmie, aby 

mogła poinformować tę osobę. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga odpowiedział, że jeżeli Przewodnicząca złoży na piśmie 

swoje pytanie to i na piśmie zostanie udzielona odpowiedź. 

 

Radny Marek Gąsior poprosił o wyjaśnienie dotyczące artykułu, który ukazał się w gazecie 

„Życie Świebodzic” pod tytułem "Inwestycje i zadania realizowane przez spółki miejskie i 

jednostki podległe". W lutym 2019 r. została otwarta kręgielnia miejska, wchodząca w skład 

kompleksu przy ul. Rekreacyjnej i chodzi o  wysokość dotacji jaką miasto otrzymało z 

budżetu Państwa. W gazecie jest napisane, że Gmina z budżetu Państwa otrzymała dotację w 

kwocie 49.297,- zł, z czego 21.000,-zł przeznaczono na remont, a 28.297,-zł na wyposażenie. 

Dodał, że posiada wiedzę, iż ta dotacja z budżetu Państwa wynosiła 615.000,-zł. Następnie 

poprosił o wyjaśnienie tej sprawy i dodał, iż nie dziwi Jego, że nie dostajemy kolejnej dotacji 

z budżetu Państwa jeżeli tak piszemy i oszukujemy mieszkańców, że budżet Państwa nic nie 

pomaga. W tym przypadku z budżetu Państwa gmina otrzymała 615. 000,- zł,  a w gazecie 

napisane jest 49. 000,- zł. Radny poprosił o sprostowanie. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga zwrócił się do radnego Marka Gąsiora o sprecyzowanie 

pytania na piśmie i odpowiedzi udzieli na piśmie. 

 

Radny Łukasz Kwadrans zwrócił się z pytaniem do Burmistrza, czy Jemu nie przeszkadza 

umieszczać za pieniądze podatników płatnych ogłoszeń w periodyku, w którym wszystko 

jedno czy parafia jest Świętego Brata Alberta Chmielowskiego, czy Adama. Dodał, że radny 

Zdzisław Pantal, który w tym artykule opisany jest jako Mikołaj, powinien też zareagować i 

powinien prosić o sprostowanie. Warto by wiedzieć jak nazywali się tak zacni Polacy, którzy 
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ponieśli najwyższą ofiarę. Także Panie Burmistrzu, czy Pan jako chyba parafianin, Burmistrz 

Miasta Świebodzice wie, pod jakim wezwaniem jest parafia na Osiedlu Piastowskim i czy nie 

przeszkadza Panu to, jak napisano o tym w gazecie. Czy będzie Pan dalej płacił tam te płatne 

ogłoszenia, czy to nie jest wstyd po prostu. Następnie radny zwrócił się do Burmistrza i 

Przewodniczącej z zapytaniem, jak znajdują się w tym periodyku fragmenty czatu,  który 

służy radnym do usprawnienia sesji, do zgłaszania głosu, do pewnego prostowania, żeby coś 

było poza anteną. Zapewne zrobił to ktoś z uczestników, bo nikt inny tego nie mógł zrobić. 

Dodał, że nie temu ma służyć czat i nie po to jest i dlatego nie widzą go mieszkańcy. 
 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga odpowiedział, że tego akurat w gazecie nie widział. 

Rzeczywiście ktoś zrobił zdjęcie czatu i  przekazał do Pani Dobkiewicz. Jego zadaniem jest  

to nie dopuszczalne. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra chciałaby, aby Burmistrz wypowiedział się 

w tym temacie. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga  przekazał, że z pewnością według radnych winny 

wszystkiemu jest Burmistrz, że Pani Redaktor  otrzymała wpisy radnych z  czatu. Dodał, że 

gdyby na czacie radni  umieszczali tylko pytania i prosili o głos, to zapewne takie informacje 

nie zostałyby ujawnione, ale jeżeli radni piszą tam jakieś insynuacje, pomówienia, to może 

dlatego ktoś zrobił zdjęcie i puścił to do gazety. Czat służy do tego, aby można było zgłaszać 

się o zabranie głosu lub o zadanie pytań, a nie do polemiki lub komentowania wypowiedzi 

innych. Natomiast jeśli chodzi o periodyk, który wydrukował błędnie imię Świętego to w tym 

przypadku Burmistrz winien redakcję pozwać do Sądu? Według Niego błąd w imieniu 

powinien zostać poprawiony. Dodał, że nie ma wpływu na tę gazetę. Gmina jedynie 

zamieszcza w niej ogłoszenia i tylko dlatego, że ma oszczędności, bo nie wydaje własnej 

gazety.  
 

Radny Łukasz Kwadrans poinformował, że Jemu nie jest wszystko jedno czy mamy 

Świętego Adama Chmielowskiego czy Alberta Chmielowskiego i czy mamy Radosława 

Mikulicza -Radeckiego czy Jana Mikulicza- Radeckiego. Następnie zwrócił się do 

Burmistrza, aby nie mówił takich rzeczy, że tańsze jest zamieszczanie ogłoszeń w gazecie 

Świebodzic, ponieważ w odpowiedziach dla radnych można znaleźć ile tysięcy rocznie płaci 

się prywatnemu wydawcy i dodatkowo jeszcze wydaje się pieniądze publiczne na wydawanie 

„Życia Świebodzic”. 
 

Radny Sławomir Łukawski  poinformował, że zwróciła się do Niego mieszkanka, która  

złożyła skargę na działalność Burmistrza Miasta Świebodzice. Rada podjęła uchwałę, która 

weszła w życie z dniem podjęcia uznając skargę za zasadną. Mieszkanka zadaje pytanie, 

dlaczego nadal jest zablokowana na profilu Miasta Świebodzice. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga poinformował, aby radny Sławomir Łukawski złożył pytanie 

na piśmie i na piśmie zostanie udzielona odpowiedzi. 
 

Radny Sławomir Łukawski przekazał, że pytanie zadał nie jako radny ale jako 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji gdzie chciałby się dowiedzieć, jak 
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została wykonana przez Burmistrza uchwała podjęta przez Radę. 

 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga odpowiedział, że podjęta przez radę uchwała jest zasadna i 

więcej w tym temacie nie ma nic do powiedzenia. 

 

Radny Zdzisław Pantal  złożył podziękowania służbom ZGK i Burmistrzowi za 

błyskawiczną interwencję, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. Dodał, że nie tak 

dawno był świadkiem jak jedna z suchych lip runęła, ale nikomu nic się nie stało. Na Jego 

prośbę i sugestię służby zareagowały błyskawicznie i drzewa już dzisiaj nie ma. Ma nadzieję, 

że w to miejsce zostaną posadzone  następne drzewa. Następnie radny odniósł się do gazety i 

przypomniał, że już kiedyś wypowiadał się na jej temat. Gazeta się ukazuje i będzie się 

ukazywała tak długo, jak długo będzie na nią zbyt i jej wydawanie  będzie się opłacało 

właścicielowi gazety. Natomiast jeżeli chodzi o to, czy to jest Święty Brat Adam Alfred, czy 

Święty Brat Albert Chmielowski, to on akurat wie kto jest patronem parafii na Osiedlu 

Piastowskim. Chochliki drukarskie zdarzają się wszystkim i ma nadzieję, że tu również miał 

miejsce taki  właśnie przypadek. Natomiast jeżeli chodzi o sam czat, to nie wie czy prawo 

zabrania dzielenia się informacjami jakie się  w nim znajdują. Dodał, że nie potrafi 

powiedzieć kto to uczynił, wysłał czy przekazał zdjęcia tych wpisów radnych do gazety, ale 

spojrzał na to optymistycznie. Następnie poinformował, że jako Przewodniczący Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Planowania 

Przestrzennego w poprzednich kadencjach, zapraszał na swoje posiedzenia Burmistrza, 

podobnie robili to inni Przewodniczący Komisji i korona z głowy im nie spadła. Radny 

również dołączył się do życzeń składanych przez radnego Jana Klepca. 
 

9. Informacje dla radnych 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra odczytała oświadczenie dotyczące 

wydarzenia jakie miało miejsce w dniu 25 października 2020 r. na terenie naszego Miasta. 

Oświadczenie dotyczyło strajku kobiet. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Czekaj zwrócił się do Pani Justyny Gąsior 

Pełnomocnik ds. Kobiet, że jeżeli będzie organizowała różnego rodzaju przedsięwzięcia na 

terenie Świebodzic, żeby zaprosiła do współpracy wszystkich radnych Rady Miejskiej, a nie 

jak do tej pory miało to miejsce, że brali udział tylko i wyłącznie radni Klubu Forum 

Wspierania Inicjatyw Lokalnych, 

 

Radna Zofia Marek w imieniu Klubu Wspólne Świebodzice złożyła życzenia pięknych 

Świąt, dobrych, spokojnych, z nadzieją, że Nowy Rok przyniesie nam lata, miesiące wolne od 

wirusa, od zmartwień związanych z tym i obyśmy zasiedli w ten dzień, być może w 

ograniczonym składzie, bo obostrzenia nie pozwalają na spotkanie się w większym komplecie 

rodzin, ale ten czas niech przyniesie nam wszystkim właśnie odniesienie, oddalenie się od 

tego, co niesie życie codzienne i obyśmy wszyscy wierzyli w to, że więcej jest dobra, miłości 

i dobrych relacji i tego sobie nawzajem życzmy. 

Następnie radna odniosła się do dwóch kwestii. Pierwsza to kwestia czatu, z którą się nie 

zgadza i myśli, że i Jej klubowi koledzy i koleżanki popierają Ją, że nie jest to akurat część 

obrad, która powinna być w powszechnym obiegu. Być może niekiedy emocje biorą górę 
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i przekraczane w tych komentarzach są uprawnienia, ale to jest dowód na to, że ta Rada 

pracuje aktywnie, że czasami są sytuacje, bez których trudno się obejść bez wpisu, który 

komentuje tam dane zajście i daną sytuację. Radna dodała, że jest to Jej zdanie. 

Drugą ważną rzeczą, do której chciałaby się odnieść to do Pana Zdzisława Pantala. Mówmy o 

tym, ile w nas jest dobrych rzeczy, mówmy o tym, co dobrego za nami i mówmy o tym, 

co jest w tym momencie i wierzmy w to, że dobro zwycięży. Myśli, że Pan Zdzisław Pantal, 

jako człowiek będący łącznikiem blisko tego, co najważniejsze, co łączy się z narodzinami 

będzie doskonale wiedział.  

 

Radny Zdzisław Pantal podziękował radnej Zofii Marek szczególnie za te ostatnie słowa. 

Dodał, że jeżeli gdzieś tam w którymś momencie powiedział coś nie tak pod Jej adresem, to  

bardzo serdecznie przeprasza.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra podziękowania wszystkim osobom, 

wszystkim instytucjom, dyrektorom, którzy złożyli życzenia na Jej ręce dla Niej i dla 

radnych. Następnie w imieniu swoim jak i w imieniu radnych złożyła życzenia wszystkim 

mieszkańcom Świebodzic, Panu Burmistrzowi, Zastępcy Burmistrza, Pani Skarbnik, Pani 

Sekretarz, Panu mecenasowi, wszystkim kierownikom,  pracownikom jednostek 

podlegających Urzędowi najserdeczniejsze życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia, 

życząc przede wszystkim zdrowia zwłaszcza w okresie pandemii, spokoju, Świąt 

wypełnionych ciepłem rodzinnym i miłością oraz szczęścia w realizacji spełnienia marzeń i 

celów  w 2021 roku. Poinformowała, że wpłynęło pismo w którym  Burmistrz zaprasza 

radnych na spotkanie w sprawie budżetu Gminy na rok 2021. Termin spotkania 21 grudzień 

2020 r. Dodała, że po rozmowie z radnymi ustalono termin spotkania na dzień 29 grudnia 

2020 r. W Biurze Rady znajduje się do wglądu pismo z OPS w sprawie dofinansowania i 

sfinalizowania szkolenia radnego Łukasza Kwadransa, dwa pisma od Stowarzyszenia 

Lotniczego w Świebodzicach oraz odpowiedzi na wnioski składane do budżetu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Czekaj w imieniu Klubu radnych 

Obywatelskie Świebodzice i Stowarzyszenia Obywatelskie Świebodzice złożył życzenia 

świąteczne. Życzył wszystkim radosnych, spokojnych Świąt Bożego Narodzenia, 

spędzonych w gronie najbliższym, oczywiście dużo prezentów pod choinką oraz samych 

sukcesów w nadchodzącym 2021 r. 
 

Burmistrz Miasta Paweł Ozga złożył życzenia świąteczne wszystkim radnym i 

mieszkańcom życząc Wesołych Świąt. Następnie poinformował, że złożona została 

propozycja od Pana Lubomira Trojanowskiego Prezesa Defalin w sprawie przekazania terenu 

przy ul. Towarowej na spółki gminne. 

 

10. W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina 

Mądra zamknęła obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Świebodzicach. 

 

Protokołowała: 

A. Zimnicka                                                                          Zatwierdzam: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej                                                                                                                                        

                                                                                               Halina Mądra 


